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PM Rotel II (Dnr 2017/001966)

Lantmäteriets promemoria Avskaffande av 
kvartersregistret inom fastighetsregistret
Remiss från Justitiedepartementet

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.
Remissen besvaras med hänvisning till vad som sägs i promemorian.

Föredragande borgarrådet Jan Valeskog anför följande.

Ärendet

Förvaltningen av fastighetsregistret är användarfinansierad. Lantmäteriet har svårt att 
ur ett användarperspektiv motivera förvaltningskostnader för uppgifter som inte 
används. En ny IT-miljö för fastighetsregistrets allmänna del där kvartersregistret 
ingår planeras införas inom de närmaste åren. Med oförändrade författningskrav 
avseende kvartersregistret blir det nödvändigt för Lantmäteriet att bygga ett nytt 
kostsamt system för detta ändamål trots att uppgifterna inte används.

Av ekonomiska skäl föreslår Lantmäteriet att avvecklingen av kvartersregistret 
sker innan fastighetsregistrets allmänna del förs över till en ny IT-miljö. 
Författningsändringarna föreslås träda i kraft senast den 1 april 2018.

Ett avskaffande av kvartersregistret inverkar inte på kommunernas rättigheter att 
besluta om kvartersindelning och namnsättning och inte heller på deras möjligheter 
att använda kvartersindelning och kvartersnamn som grund för en registerbeteckning. 
Uppgifter om kvarter kommer att kunna hämtas på andra platser i fastighetsregistret 
om kvartersregistret avskaffas.

Lantmäteriet har remitterat förslaget till staden för yttrande.

Beredning

Ärendet har remitterats till Stadsledningskontoret och Stadsbyggnadsnämnden.
Stadsledningskontoret delar Lantmäteriets uppfattning och ser från det 

kommunala perspektivet inga skäl till att staten fortsätter föra kvartersregistret.
Stadsbyggnadsnämnden ser inte att stadsbyggnadsnämndens verksamhet berörs 

av det remitterade förslaget och har därför inga synpunkter på remissen.

Mina synpunkter

Då Stockholm slutade använda kvartersregistret år 2008 har förslaget ingen påverkan 
på staden. Det finns därför inga skäl att staten fortsätter föra kvartersregister.
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Jag föreslår att borgarrådsberedningen förslår att kommunstyrelsen beslutar 
följande.

Remissen besvaras med hänvisning till vad som sägs i promemorian.

Stockholm den 14 februari 2018

JAN VALESKOG

Bilaga
Remiss av Lantmäteriets promemoria Avskaffande av kvartersregistret inom 
fastighetsregistret 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag.



3

Remissammanställning

Ärendet

Förvaltningen av fastighetsregistret är användarfinansierad. Lantmäteriet har svårt att 
ur ett användarperspektiv motivera förvaltningskostnader för uppgifter som inte 
används. En ny IT-miljö för fastighetsregistrets allmänna del där kvartersregistret 
ingår planeras införas inom de närmaste åren. Med oförändrade författningskrav 
avseende kvartersregistret blir det nödvändigt för Lantmäteriet att bygga ett nytt 
kostsamt system för detta ändamål trots att uppgifterna inte används.

Av ekonomiska skäl föreslår Lantmäteriet att avvecklingen av kvartersregistret 
sker innan fastighetsregistrets allmänna del förs över till en ny IT-miljö. 
Författningsändringarna föreslås träda i kraft senast den 1 april 2018.

Ett avskaffande av kvartersregistret inverkar inte på kommunernas rättigheter att 
besluta om kvartersindelning och namnsättning och inte heller på deras möjligheter 
att använda kvartersindelning och kvartersnamn som grund för en registerbeteckning. 
Uppgifter om kvarter kommer att kunna hämtas på andra platser i fastighetsregistret 
om kvartersregistret avskaffas.

Beredning

Ärendet har remitterats till Stadsledningskontoret och Stadsbyggnadsnämnden. 

Stadsledningskontoret

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 29 januari 2018 har i huvudsak 
följande lydelse.

Stadsledningskontoret delar Lantmäteriets uppfattning och ser från det kommunala 
perspektivet inga skäl till att staten fortsätter föra kvartersregistret. Registret kan upphöra utan 
negativa konsekvenser för Stockholms stad. 

Stadsbyggnadsnämnden

Stadsbyggnadsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 31 januari 2018 att 
överlämna kontorets tjänsteutlåtande som svar på remissen.

Stadsbyggnadskontorets tjänsteutlåtande daterat den 12 januari 2018 har i 
huvudsak följande lydelse.

I korthet berör remissen kvartersregistret, ett register som kan beskrivas som ett slags 
parallellt fastighetsregister som härrör från tiden när det fortfarande fanns två separata 
myndigheter, nämligen en fastighetsbildningsmyndighet och en fastighetsregistermyndighet. 
Idag är dessa ersatta av en och samma myndighet.

Bakgrunden till att Lantmäteriet vill avveckla systemet nu är att myndigheten inom en 
snar framtid har för avsikt att migrera fastighetsregistret till en ny IT-miljö och man vill i 
samband med detta gå igenom, identifiera och avskaffa obsoleta register som inte längre 
fyller någon funktion, till exempel kvartersregistret som den här remissen avser.
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Syftet med kvartersregistret var att hålla en ordning på beteckningarna inom kvarteren. I 
praktiken var det dock bara ett litet fåtal kommuner som nyttjade systemet. Stockholm slutade 
använda det 2008. Det handläggningssystem som staden idag använder har den nödvändiga 
funktionaliteten inbyggd. Verksamheten påverkas därför inte alls av ett avskaffande av 
kvartersregistret. Stadsbyggnadskontoret ser därför inte att stadsbyggnadsnämndens 
verksamhet berörs av det remitterade förslaget och har därför inga synpunkter på remissen.
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